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Voortschrijdend inzicht 
 
Goede dingen komen langzaamé en het tij lijkt te keren.  
Dat is op heel wat zaken van toepassing, en het één raakt ons 
meer dan het ander, of het één past ons beter dan het ander. 
Klimaatverandering valt niet meer te ontkennen, en dan hebben we 
het niet alleen over het weer en de CO2-uitstoot enzo, maar ook 
over het óklimaatô in de maatschappij. Er zijn nog wel wat pijnpunten 
waar we met onze blaarkoppen ook een weg in willen vinden. 
Met ódubbeldoelô zijn we órobuusterô en flexibeler om aan te passen. 
Het heeft nogal lang geduurd, maar nog maar kort geleden gaf 
supermarktketen Albert Hein aan te stoppen met de import van 
vlees uit Brazilië. Hoewel, dat is nog maar een heel klein stapje in 
de goede richting, want de hele import van vlees door Albert Hein 
en ook alle óanderenô zou vanzelfsprekend moeten stoppen! 
De volgende stap zou toch echt ook moeten zijn dat ózijô vlees van 
onze authentieke / zeldzame Nederlandse rassen, en in Nederland 
geproduceerd, specifiek gaan verkopen; met naam en toenaam. 
Het zou pas echt voortschrijdend inzicht zijn als ze dat gaan doen. 
Wij zouden dan ook een veel betere prijs voor het vlees van onze 
blaarkoppen kunnen krijgen. Voor ons als blaarkophouders is het 
van belang dat we niet te bescheiden zijn, maar vooral onderschei-
dend en overtuigend van wat het waard is; óomdat het het waard isô. 
Dat staat ook aan de basis van de ópremieregelingô voor de melk-
koeien van de zeldzame rassen. Die in maart aangevraagd kan 
worden over het jaar 2021 (het derde jaar op rij). Wij spreken liever 
over premie dan over ósubsidieô. Dat heeft tenminste gevoelsmatig 
een wat andere lading; dekt beter de lading. Premie staat meer 
voor stimulering en waardering, waar subsidie meer iets heeft van 
noodzakelijk.  Wij hopen en wensen dat het een breder vervolg 
krijgt in het GLB vanaf 2023 en verder.  
In feite is er nog iets anders ook nodigé Dubbeldoel koeien zijn 
niet gericht op óheel hoge melkproductiesô. Het is verre van correct 
dat  topproducties van melkkoeien óonevenredig onderbelastô wor-
den in de regelgeving. Zaken als voer van ver weg en uitstoot per 
kg melk worden niet naar behoren meegenomen. Maximalisatie 
moet in heel veel gevallen nog ingewisseld worden voor optimalisa-
tie. Daar moet het voortschrijdend inzicht nog geëffectueerd wor-
den. Als boeren moeten meebewegen, dan ook de regelgeving. 
Voor de blaarkopfokkerij is het zaak om vast te houden aan het 
doel van het ras. Daarbij zijn zowel melkveehouders als zoogkoei-
enhouders van belang. Want ook het belang van goed natuurbe-
heer speelt een belangrijke rol. Blaarkoppen kunnen daarbij heel 
goed werk verrichten, en zorgen voor heerlijk vlees. 
 
Wij houden volé, want we willen óvolhoudbaarô zijné J 
 

           Blijf onderscheidend met blaarkoppen! 

Voorwoord bij De Blaarkopper 
Het valt niet mee om steeds origineel te blijven, vooral als er niet 
niet zoveel nieuws te melden is. Ieder heeft zo zijn of haar eigen 
schrijfstijl en als je het in je eentje moet doen, dan bestaat er een 
risico dat het een ander gaat vervelen. Je moet ook uitkijken dat je 
niet in herhaling treedt, dus de vraag stellen óheb ik daar al eerder 
over geschreven?ô Even nazoeken, maar hoe ver terug in de tijd?   
Soms is herhaling bewust, met de bedoeling dat het functioneel is. 
              Zwanet Faber (redactie) 
 
Gezocht: regio-correspondentené redactieledené meedenkers 
 
Voorpagina: Blaarkopgenoegen op zoogkoeienbedrijf ót Wold.  
De óBleekensteinô-telg Gemma met haar stierkalf Epke van ôt Wold.  
Blaarkopperspectieven op ónieuwe bedrijvenô met enthousiaste 
jonge liefhebbers en fokkers, verdienen de aandacht. Dat moeten 
we koesteren. Lees het verhaal op pag.4. 
 
Hebt u tips, vragen, ideeën, kunnen wij u helpen met de 
fokkerij van blaarkoppen, hebt u advies nodig?   
Wij vernemen het graag, en stellen het op prijs als u met ons 
mee wilt denken. 
 

Verantwoording 
De Blaarkopstichting heeft als doel de fokkerij en houderij van 
blaarkoppen te stimuleren en te ondersteunen. Bestuursleden 
ontvangen geen vergoedingen voor de bezigheden. Er is voor de 
stichting geen commercieel belang. De financiële middelen zijn 
beperkt en zijn/worden verkregen uit vrijwillige bijdragen.  
In 2021 werden mooie vrijwillige bijdragen geboekt; waarvoor wij 
allen heel hartelijk bedanken!   Zie het financieel overzicht op: 
BLAARKOPSTICHTING - Blaarkopnet  

De Blaarkopstichting heeft goede natuurwaarden en biodiversiteit 
als items in de beginselen, en zoekt mede naar mogelijkheden om 
door middel van onderzoeken met het blaarkopras inzicht te krijgen 
in specifieke eigenschappen en de mogelijkheden van benutting. 
 
PRIVACYVERKLARING: de Blaarkopstichting heeft geen leden. 
Adressen en mailadressen zijn op vrijwillige basis en/of uit openbare 
gegevens (telefoongids / websites e.a.) verkregen.  
Het gebruik daarvan is voor verzending van De Blaarkopper (2x per 
jaar) en/of nieuwsberichten / uitnodigingen via de mail.  
De verzending is kostenloos en kan te allen tijde worden stopgezet.  
Adressen worden niet zonder instemming van betrokkenen aan derden 
verstrekt, en niet voor commerciële doeleinden gebruikt. 
 
Samenstelling bestuur: 
Zwanet Faber, Drachten               voorzitter 
Max van Tilburg, Hornhuizen        secretaris 
Theus de Ruig, Beilen                 penningmeester  
Teunis Jacob Slob, Noordeloos    bestuurslid 
Pieter Struyk, Achterveld  aspirant bestuurslid 
   

     Het bestuur,  februari 2022 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

óOPROEPô            Donatie voor De Blaarkopper 
 

      Bedrag: 15,00   over te maken op IBAN: NL37 RABO 0397 7636 03 

 t.n.v. de Blaarkopstichting onder vermelding van ódonatie De Blaarkopper2022ô 
 

Uw vrijwillige bijdrage wordt bijzonder op prijs ges teld 

Als u iets wilt doneren dan kan dat op bovenstaand banknummer 

Ook andere bedragen dan hier als voorbeeld genoemd, worden op prijs gesteld 

Wilt u bij de overboeking s.v.p. uw postcode en huisnummer vermelden? Bij voorbaat hartelijk dank! 

Ieder nummer van De Blaarkopper kost (incl. verzending) ongeveer ú 5,-  

 

http://www.blaarkopnet.nl/
https://www.blaarkopnet.nl/de-blaarkopverenigingen/blaarkopstichting/
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De rubriek Podium biedt ruimte aan de Landelijke Commissie, en 

de verschillende regionale blaarkopclubs. Nieuwe leden zijn van 

harte welkom. 

 

Vereniging van Blaarkopfokkers 
in de provincie Groningen 
Contributie: ú 25,00 per jaar 

Lid worden? Bel de secretaris  tel: 0512 546659 
 
Ook dit voorjaar nog geen Jaarvergadering vanwege Covid-19  
De planning van de Jaarvergadering kan ook dit voorjaar helaas 
nog niet zoals we graag zouden willen. In 2021 lukte dat ook al niet, 
en kon er in het geheel geen activiteit gepland worden. Wij hopen 
dat er in de loop van het jaar wel weer mogelijkheden zijn om iets 
te organiseren en elkaar te ontmoeten. Binnen een kleine groep als 
wij zijn, is het van groot belang om contact te houden. In 2021 is 
geen contributie geheven vanwege het feit dat er niets georgani-
seerd kon worden. De leden hadden hiervan in september een 
mailbericht ontvangen. Vanzelfsprekend was men vrij om een vrij-
willige bijdrage te doen, of een bijdrage aan de Blaarkopstichting. 
Zoals het bestuur had overlegd en aan de leden had voorgesteld 
via de mail, is een aanzienlijk deel van de contributie over 2020 
(toen ook nauwelijks iets georganiseerd kon worden) als gift aan  
de Blaarkopstichting als bijdrage aan De Blaarkopper overgemaakt; 
ú 1000,- 
 
Primering jonge stieren 2022 
Wij hopen dat het eind april weer mogelijk is om een rondgang voor 
primering van jonge stieren te doen. In 2021 hadden wij als alterna-
rief de mogelijkheid geboden om korte filmpjes van stieren aan te 
leveren ter beoordeling. Daarvan werd beperkt gebruik gemaakt, 
het resultaat staat in het vorige nummer van De Blaarkopper. 
Deze mogelijkheid willen wij ook nu sowieso weer bieden, maar   
een live-rondgang heeft zeker de voorkeur. 
De leden kunnen goede stamboekstieren met Registratiekaart, en 
voor zover aanwezig melkproductiegegevens weer aanmelden vóór 
1 april. Basisvoorwaarde is dat de stieren tenminste een goede 
blaarkopaftekening moeten hebben, tenminste 50%G moeten heb-
ben, en stamboek moeten zijn.  
Stieren (van ca. 1 jaar tot hooguit ca. 2 jaar oud) kunnen slechts 
één keer in hun leven meedingen. 
Ook stieren voor de zoog- / vleesrichting kunnen aangemeld wor-
den. Er wordt nog een mailbericht rondgestuurd. 

Sonja 182 (100%G) (Italiëôs Fokko x Itali±ôs Hidde x Marnix 8) is een 
fraaie koe met fraaie producties (zie pag.7: hoogste productie bij de 3

e
 

lactaties). Een mooi Gronings fokproduct van meerdere generaties 
stamboekfokkerij. Deze koe zou heel goed als stiermoeder kunnen fun-
geren.  Bedrijf: Zuidveld, Garrelsweer. 
 

Blaarkop Verkoopboekje 

Stieren te koop aanbieden in het Verkoopboekje? Dat kan!  
Zie: https://www.blaarkopnet.nl/verkoopboekje-stieren/  

Het Verkoopboekje wordt niet meer geprint verzonden.  
Velen hebben tegenwoordig een smartphone en daarmee kan het 
boekje gemakkelijk altijd bij de hand zijn.    

Blaarkopfokkers Noord-Hollands Midden 
Contributie: ú 17,50 per jaar 
Lid worden? Bel de secretaris  tel: 0224 540079 
 
Geen informatie ontvangen. Veelal zijn de leden ook 
lid van de Blaarkopstudieclub Utrecht e.o. 
 
Geen mededelingen ontvangen 
 

Blaarkopstudieclub óUtrecht e.o.ô 
Contributie: ú 20,00 per jaar 
Lid worden? Bel de secretaris tel: 06 41918653 
 
Zie ook de website www.reddeblaarkop.nl  
 
Ben Barkema heeft te kennen gegeven te stoppen als voorzitter. 
 

Deel mee in de blaarkop-WhatsApp-groep  
De Blaarkop-WhatsApp-groep bestaat al zoôn twee jaar en heeft 
ruim 45 deelnemers met heel diverse achtergrond.  
Het is bijna een soort óblaarkop-familiegroepô; het is een leuke 
manier om dagelijkse dingetjes die met de blaarkoppen op het 
bedrijf uit te wisselen. Mooi kalf geboren, mooi stierkalf te koop,  
de eerste dochter van een stier aan de melké, of een bijzonder 
verhaal of foto van een koe. Een filmpje van de koeien die de wei  
in gaan, of van een koe die misschien wel óde beste Blaarkopô zou 
kunnen zijn. Het kan allemaal.  
Maar het moet wel over blaarkoppen gaané 
Wij bieden die mogelijkheid voor de blaarkophouderij graag aan. 
Eenvoudig en makkelijké en leuké 
Meld u met uw 06-nummer aan bij Zwanet via zfaber@xs4all.nl  
 
Fokvee te koop of gevraagd?       Advertenties op blaarkopnet 
Naast het Verkoopboekje is er doorlopend in het jaar regelmatig  
aanbod van en vraag naar stieren en vrouwelijk vee door middel 
van advertenties op blaarkopnet. Dat zijn soms nog kalveren maar 
ook wel eens stieren die op het eigen bedrijf al pinken of koeien 
gedekt hebben en daar klaar zijn. Gun ze een tweede leven. 
 

Landelijke Commissie 
De Landelijke Commissie is doorlopend op zoek naar potentiële  
KI-stieren, en stiermoeders. De Landelijke Commissie heeft 2x per 
jaar overleg met CRV, en overlegt tussentijds onderling.  
Bij CRV is sinds eind 2021 Eric Elbers degene die de kleine rassen 
in zijn portefeuille heeft (hij maakt ook prachtige fotoôs; zie pag. 23)   
 
De Landelijke Commissie wordt graag door veehouders getipt als 
er een best stierkalf geboren is, of liever nog eerder, als er een of 
meer stiermoederwaardige koe(ien) is/zijn. Daarvoor kan dan geke-
ken worden welke stier als paring gewenst is voor een mogelijke 
zoon bij KI. De commissie adviseert desgewenst ook andere KIôs. 
Theus de Ruig heeft per 1 januari 2022 de functie van Arjen Boer 
als commissielid vanuit Groningen overgenomen. 
Voorzitter is Jan Wieringa, tel: 06 12882815. 
 
Belangrijk:  
Een stier die wordt ingezet voor KI mag niet ingeënt zijn tegen IBR. 
Is het langer dan een jaar geleden dat een stier ingeënt is, dan is 
er een kleine kans dat de antistoffen uit het bloed zijn. 

 
Tom,  
werd 
geboren bij 
Verdegaal   
te Oudendijk, 
en is hier als 
ouder kalf in 
opfok bij Dick 
Huisman.  
 
Hij is 
inmiddels in 
opstart bij 
CRV.  

>                                               Podium                                               < 

https://www.blaarkopnet.nl/verkoopboekje-stieren/
http://www.reddeblaarkop.nl/
mailto:zfaber@xs4all.nl
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óHobbydierhouderijô kan professionele vormen aannemen, zo blijkt 
bij Jos en Eliza Venekamp bij Peize. Het is meer dan de liefhebberij 
voor dieren, maar vooral ook de liefde voor blaarkoppen. 
 
óAls kind wilde ik altijd al graag boer wordenô zegt Jos, die in een 
garagebedrijf in de buurt werkt. De gelegenheid om de stap naar 
het huidige bedrijf te nemen kwam een jaar of zes geleden toen hij 
de gebouwen en een deel van het land van de ouders van een oud-
klasgenoot van de basisschool kon overnemen aan het Achterste-
wold bij Peize. De ligboxenstal werd eigenhandig aangepast en 
sinds bijna twee jaar is het voornamelijk een mooie ruime potstal. 
Op de gevel bij de straat kan het de langs rijdende fietsers (vooral 
ook toeristen) niet ontgaan dat er een mooi bedrijfsbord aan de 
gevel hangt. Dit maakt nieuwsgierig en werkt uitnodigend. Jos en 
Eliza laten graag de koeien zien, en vertellen er met passie over.  
 
Vooral goed voor de dieren zorgen 
Vijf jaar geleden kwamen de eerste blaarkoppen op het bedrijf, toen 
Jos van Henk Luinge jongvee in de stal kreeg om op te fokken tot 
zoog- en slachtkoeien. Jos kon enkele dieren daarvan kopen en 
hiermee een eigen veestapel opbouwen. Die veestapel omvat nu 
zoôn 30 ¨ 35 dieren, soms iets meer omdat er per jaar al acht die-
ren geslacht worden voor de verkoop van het vlees vanuit huis. 
De slachtdieren zijn koeien waar Jos niet verder mee gaat fokken, 
en ossen van twee à drie jaar oud. De dieren worden geslacht in de 
óSlachterij Kroonô van Henk Luinge te Groningen. 
Jos heeft 10 ha. in eigendom en kan van enkele particulieren nog 
zoôn 5 ha gebruiken.  
Na een heel natte periode was het op 20 oktober 2021 te nat in het 
land, en mochten de dieren weer naar binnen. óHet was een even 
groot feest voor de koeien als wanneer ze in het voorjaar naar bui-
ten gaanô vertelt Jos, ózo blij waren ze, en genot om te zienô. Hij had 
er voor de dieren dan ook een heerlijk zacht ligbed in de potstal van 
gemaakt met óslecht natuurhooiô dat niet echt te eten is, maar wel 
heerlijk om op te liggen en ook af en toe een paar happen van te 
nemen. Jos geniet zichtbaar van het vee en hecht er veel waarde 
aan om goed voor de dieren te zorgen. Ze hebben ook de beschik-
king over een koeborstel. Aan het voerhek is een roostervloer, me-
de daardoor komt er minder mest in de potstal. De kalveren van het 
afgelopen seizoen komen apart in de stal, en de stierkalveren wor-
den ge-ost.  

Jos en Eliza met hun twee zoons omringd door hun blaarkoppen 
 
Mooie blaarkoppen fokken 
In de stal valt direct een fraaie zware os op; niet alleen groot en 
goed in het vlees maar ook met mooie billen. Die kan heel binnen-
kort naar de slacht en gaat zeker 400 kg mooi vlees opleveren. 
Bij het opzetten van de eigen veestapel kocht hij dieren die zo goed 
mogelijk blaarkop waren, maar bij een enkele zit nog een fractie 
HF-bloed in het voorgeslacht. óDat zie je toch nogô, geeft Jos aan, 
die zijn toch minder goed. Ik dacht eerst ook dat een koe wel iets 
groter zou mogen zijn, maar dat hoeft van mij niet meer; ze moeten 
het mooie ouderwetse blaarkoptype hebben. Die anderen gaan er 
uit. Daar fok ik niet mee verder. Hoe snel dat lukt, hangt ook af van 

hoeveel vaars- en/of stierkalveren er geboren worden. De afgelo-
pen jaren werden er zoôn acht kalveren per jaar geboren. Net ge-
noeg voor voldoende aanwas om acht dieren per jaar te kunnen 
slachten. 

Fokkoe Bleekenstein Gemma gedijt prima in deze natuurrijke weide. 
(zie ook de foto op de voorpagina, samen met haar stierkalf in de stal). 
 
In de stal valt al snel een fraaie rastypische Blaarkop op. Het blijkt 
dan ook dè koe en het type te zijn waar Jos zijn zinnen op heeft 
gezet. Het blijkt de zesjarige Bleekenstein Gemma te zijn. Ze 
heeft niet alleen mooie vleeskwaliteiten, maar ook haar mooie kop 
en de gekromde, óvriendelijkeô horens maken het plaatje voor Jos 
compleet. óIk wil graag een keer een vaarskalf van haarô, zo geeft 
hij aan, ómijn bedoeling is om haar komend jaar te laten insemine-
ren met gesekst sperma, van Henmeer Baukeô. Dit jaar had ze eind 
augustus een mooi stierkalf, van de stier Hylke. Deze Herman-zoon 
was gekocht van hobbyfokker Jos IJntema bij Tienhoven. In 2018 
had hij daar ook al de Herman-zoon Pieter gekocht om mee te dek-
ken. Het stierkalf kreeg de mooie naam óEpke van ôt Woldô (waar 
zou hij naar genoemd zijn?). De afstamming is inmiddels via DNA-
onderzoek geverifieerd. Op termijn zal deze Epke ook ózijn kunst-
jesô mogen tonen.   
Bleekenstein Gemma is een dochter van Julart Bleyendaal, welke 
een kleinzoon was van Hemmeer Maarten. De moeder van Gemma 
was Bleekenstein Clarissa, een dochter van Itali±ôs Patrick. Patrick 
was een zoon van Hildaôs Victor; heel mooi oud bloed dus. Verder 
in het voorgeslacht van Clarissa komt Hemmeer Nicolaas voor, en 
ene Ginnie 58 uit stal Zuidveld. Zij was een dochter van Itali±ôs 
Johannes (ook Hildaôs Victor) uit een dochter van Itali±ôs Paul. 
Voor het komende dekseizoen is Zuiderpolder Robert 34 aange-
kocht van Gert-Jan Stoeten. Dit is een zoon van Roza 7 die ook de 
moeder is van KI-stier Zuiderpolder Leonard. óToen we bij Gert-Jan 
gingen kijken liep dit stiertje steeds om ons heen; het was een we-
derzijdse klik, dus die keuze was eenvoudigô, zo vertelt Jos. 
 
Jos heeft geen voorkeur voor zwart of rood, vindt een gemengde 
veestapel het mooist. Het liefst zou hij van deze inmiddels behoor-
lijk professionele óhobbyô willen kunnen bestaan, maar zover is het 
nog niet. Het is al wel een jongensdroom die is uitgekomen. 
Wij wensen Jos en Eliza en hun beide zoons veel plezier en succes 
met hun mooie en aanhankelijke blaarkoppen op ôt Wold. 

 
Zwanet Faber      november 2021 

   >               Bedrijfsreportage        Jos en Eliza Venekamp             <        
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Het was vanwege de Covid-restricties helaas niet mogelijk om op 
de eerste zaterdag van maart een Blaarkopstudiedag te organise-
ren.Wij hopen dat er in de loop van het jaar nog iets mogelijk is. 
 
Misschien biedt het projectôDubbelDoel Natuurlijkô (zie pg. 17) een 
mooi aanknopingspunt voor een Blaarkopstudiedag, of misschien is 
een excursie naar een bedrijf waar we blaarkopkoeien kunnen be-
oordelen, leerzaam. Misschien kunnen wij op een bijeenkomst met 
elkaar de óBlaarkop van het jaar 2022ô benoemené 
 
Blaarkoppen als óBlaarkopô beoordelen 
Voor nu besteden wij deze pagina aan het óbeoordelen van blaar-
koppenô. Niet volgens de HF-standaard, maar wel als dubbeldoel 
koe die goed voor melk en vlees kan zijn / dient te zijn. 
We kunnen daarbij teruggrijpen op oude fotoôs van koeien die toen 
met A90 punten of meer beoordeeld werden, en dus óde ideale 
Blaarkopô vertegenwoordig(d)en, maar beter is om te kijken naar de 
blaarkopkoeien van nuéen vergelijken of ze aan dat ideaalbeeld 
van toen kunnen voldoen en of dat ideaalbeeld ook nog past bij de 
huidige tijd / de huidige eisen die we aan een Blaarkop stellen.  

Eva 40 van K.J.Govers bij Stompetoren behaalde in de jaren ô70 meer-
dere kampioenstitels; hier in 1972 als 5-jarige kampioene op de VEBO. 
Ze werd ruim een jaar later ingeschreven met A90 punten en een kruis-
hoogte van 134 cm. In 1974 werd ze overtuigend NRS-kampioene en 
later ingeschreven met maar liefst A94 punten, met een cm erbij. 
 
Model voor de óideale Blaarkopô 
Eva 40 is de hoogst gewaardeerde Blaarkop ooit. Ze was destijds 
kennelijk de meest ideale Blaarkop, en wie zou ook heden ten dage 
niet een hele stal vol met dergelijke koeien willen hebben? 
We kunnen haar ook nu nog als model voor de óideale Blaarkopô 
gebruiken. Een vlot goed ontwikkelde, zeer evenredig en sterk ge-
bouwde koe met beste benen en een sterke uier met goede speen-
plaatsing(ook ideaal voor robotmelken). Daarbij heeft ze een mooie 
sprekende kop. De horens zijn voor een Blaarkop iets fors. Een koe 
die bijzonder goed in balans is; naast een goede melkproductie ook 
een mooie bespiering en vleeskwaliteiten. Met een koe als Eva 40 
kun je heel wat jaren vooruit en er plezier aan beleven. Naast een 
goede gebruikskoe is het immers ook een lust voor het oog. 
 
Blaarkoppen beoordelen anno 2022 
Na de jaren 70 is er verdere differentiatie richting melkveehouderij 
en afzonderlijke vleesveehouderij ontstaan. Rassen werden meer 
in één richting gemodelleerd, maar wat er overbleef aan Blaarkop, 
FH en MRIJ bleef ódubbeldoelô in de goede zin van het woord. 
Tegenwoordig wordt ook daarbij een iets grotere koe van ca. 140 
cm veelal als ideaal gezien; groter dan dat voegt niet echt iets toe.  
Er worden jaarlijks nog maar zeer beperkt raszuivere blaarkoppen 
via Bedrijfsinspectie beoordeeld. Dat gebeurt op ódubbeldoel-basisô 
waarbij MRIJ als de standaard fungeert. Vergelijkingen in de verer-
vingscijfers qua exterieur van stieren, zijn op die basis berekend. 
Wij zijn van mening dat de Blaarkop toch net even anders is, en dat 
zal ook voor FH gelden. Qua type heeft FH altijd net iets dichter bij 
Blaarkop gestaan dan MRIJ. MRIJ heeft zwaardere botten; Blaar-
kop heeft een fijner skelet en kalft makkelijk(er) af. 

Differentiatie binnen het ras; spreiding  
óMelk-vleesô en óvlees-melkô?; keuzemogelijkheden binnen het ras. 
De één wenst dit en de ander wenst net iets anders. Voor het ras is 
het van belang dat beide accenten qua type genetisch aanwezig 
zijn. Daarbij speelt niet alleen bevleesdheid en bespiering een rol. 
 
Aandacht voor uiers 
Bij de melkvleesrichting maar ook bij de vleesrichting is aandacht 
voor de uiers van belang. 
Melkkoeien moeten een goed bruikbare uier hebben, die ook een 
hoge melkgift goed kan weerstaan; niet doorzakken. Een goede 
ophangband speelt een rol, maar is geen garantie. Ook de óbalansô 
in de uier is belangrijk; te weinig ontwikkelde voorkwartieren zijn 
slecht voor de duurzaamheid en de melkbaarheid van de uier. Veel 
invloed ligt bij de aanleg voor veel of - zeer gewenst - weinig zucht 
bij afkalven (is goede bloedtoevoer). Hierbij speelt de genetische 
aanleg zeker een rol; de ene stier (en vanzelfsprekend ook ókoeô) 
vererft dit beter dan de ander. Bij stiermoeder- en stiervaderkeuze 
komt dit nagenoeg nooit specifiek aan de orde.  
Waar voor de melkrichting grote uiers ongewenst zijn, geldt dat ze-
ker ook voor de vlees- / zoogkoeienrichting. Wat heeft een zoog-
koeienhouder er aan als de kalveren uiteindelijk zo ongeveer op 
hun knieën moeten om bij de spenen te kunnen? Een vleeskoe 
moet niet teveel melk willen geven. Selecteer voor die richting koei-
en en stieren die minder melk vererven, maar wel goed gehalten, 
en een goede uier, met niet te dunne spenen. 
 
óGoedô is goed genoeg 
Achteruierhoogte moet niet óte hoogô zijné Dit lijkt misschien wat 
vreemd, want bij HF lijkt de uier al bijna onder de schede te moeten 
beginnen, maar in feite is dat zotheid; zo onnatuurlijk als het maar 
kané Bij een dubbeldoelkoe is het belangrijk dat er op de dijen 
ruimte voor vlees is; de dijen moeten niet te smal, maar voldoende 
breed zijn. Daardoor en daarom moet en mag de uier wat lager 
aangehecht zijn. Voor stamboekinspecteurs lijkt dat een lastig punt, 
want dat ódubbeldoelaspectô wordt niet goed ingerekend. Vrijwel ze-
ker wordt een dubbeldoelkoe die duidelijk meer van de melkrichting 
is, hoger gewaardeerd. (Bedrijfsinspectie is op melkveebedrijven). 
Onderzoek (van Ir. C.van Velzen) heeft uitgewezen dat een zoge-
naamde ómaximale scoreô voor uier niets toevoegt boven een zon-
der meer ógoede scoreô; niet qua duurzaamheid en niet voor bruik-
baarheid. Met andere woorden: óheel fraai is niet altijd veel beterô. 
Verder is bekend dat grote koeien gemiddeld ook hoger gewaar-
deerd worden qua uier, zonder dat daar aanwijsbare grond voor is. 
 
Benen met vlees op de botten 
Het fijne skelet dat bij een goede Blaarkop hoort getuigt in levende 
lijve van ósoepelheidô; niet stug en bonkig. Wel heeft een Blaarkop 
wat vlees op de botten van de benen. Daardoor lijken de benen 
soms minder ódroogô. De stand moet ruim en vierkant zijn; mooie 
breedte in de voorhand en zeker ook in de achterhand, hetgeen 
weer ruimte geeft aan de uier. 
Kijken we naar de foto van Eva 40 dan zien we zo van de zijkant al 
dat haar benen in de breedte ruimte hebben; ze staat stevig en 
vierkant. Haar prachtige ruime en vierkante kruis is één van de op-
vallende kenmerken. Zo zien we het graag. En de beste klauwen! 
 
Uitnodiging voor verkiezing óBlaarkop van het jaar 2022ô 
Laat dit verhaal een opmaat zijn voor de verkiezing van de óBlaar-
kop van het jaar 2022ô. Een uitnodiging voor de blaarkopliefhebbers 
om hiervoor blaarkoppen aan te reiken. Blaarkopkoeien met ten-
minste 87%G, die stamboek zijn, tenminste vijf jaar oud zijn en het 
dubbeldoeltype mooi tentoonspreiden. Het hoeven dus niet de koei-
en met de hoogste melklijsten te zijn, ook een beste zoogkoe kan. 
Een Blaarkop die op een fokveedag misschien wel kampioen zou 
kunnen worden. 
Het mag duidelijk zijn dat daarvoor meerdere koeien nodig zijn, 
met filmpjes, dat zou heel mooi zijnémaar enkele fotoôs is ook 
goed. We kunnen er dan een soort digitale fokveedag van maken. 
Misschien op een Blaarkopstudiedag in het najaaré 
Geef je ogen maar goed de kost deze zomeré en geniet ervan. 
 
Zwanet Faber                    februari 2022  

       >                     Hoe beoordelen wij blaarkopkoeien?                     <                           
< 
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Marleen 65 100.000 kg melk 

Ruim vijf jaar nadat in oktober 2016 de raszuivere roodblaar Menka 
19 bij Zuidveld te Garrelsweer de 100-ton vol maakte, was het half 
februari jl. dat een dergelijk heugelijk feit plaatsvond op de Sophia-
hoeve van Theo Warmerdam bij Warmond:  

De ruim 14-jarige raszuivere zwartblaar Marleen 65 
overschreed als eerste koe op het bedrijf de 100.000-grens. 

Marleen 65 in de zomer van 2021, toen nog een paar duizend liters ver-
wijderd van de 100.000 kg melk (foto André Helder) 
 
Marleen 65 is ook de eerste dochter van Matenôs Marco die dit re-
sultaat behaald heeft. Meerdere van zijn dochters kwamen wel bo-
ven de 80.000 kg melk. 
De combinatie van Matenôs Marco met de Hemmeer Job-dochter 
Marleen 57 bracht deze goede genen samen. Marleen 57 was ook 
de moeder van Hemmeer Udo, en zij was een dochter van Marleen 
21, de moeder van Henmeer Julius. Allen koeien met prima produc-
ties en levensduur. Marleen 65 is dus geen toevalstreffer. 
Als vaars begon ze op 1.11-jarige leeftijd al met een keurige lijst 
met in 323 dgn  5772 kg melk met 4,21%vet en 3,76%eiwit en lac-
tatiewaarde 104. Ze bestendigde dit niveau door de jaren heen, 
met twee lactaties waarin het wat minder voortvarend ging. Haar 
gemiddelde over deze 100.000 kg melk staat op ca. 3,90%vet en 
3,60% eiwit en lactatiewaarde 104. 
Marleen 65 heeft naast de mooie producties ook nog eens een heel 
goed exterieur; dat ook hoger werd gewaardeerd in de loop der ja-
ren; als vaars kreeg ze op 2.03 jaar met 133 cm kruishoogte en ó78ô 
voor de uier, 79 punten voor Algemeen Voorkomen. Als 9.06-jarige 
werd ze opnieuw gekeurd met 135 cm, ó80ô voor uier en ó84ô voor 
Algemeen Voorkomen. 
Nadat ze eerst drachtig was bevonden, bleek dat kortgeleden toch 
niet het geval te zijn. 
De invloed in de stal van Warmerdam komt grotendeels via haar 
Leo 4-zoon Hemmeer Teus. Hij heeft meerdere goede dochters 
nagelaten, waaronder de fraaie en zeer productieve Tetske 153, de 
moeder van Henmeer Bauke die sinds ruim een jaar bij CRV be-
schikbaar is.  
Van Marleen 65 zijn nog een paar vrouwelijke nakomelingen op het 
bedrijf aanwezig, zoals de ruim achtjarige roodblaar Reladon-doch-
ter Marleen 91 (het uitstapje naar Reladon werd destijds gemaakt 
door de toenmalige medewerker van Theo). Deze koe doet het pri-
ma en is een sterke koe. Van haar is de zeer productieve 75%G 
dochter Marleen 96 (V: Henmeer Wessel) aanwezig. Een zoon van 
haar doet dekdienst bij Broenink bij Langeveen. Een andere doch-
ter van Marleen 65 is de roodblaar Marleen 95, een dochter van 
Barend. Barend is ook de vadersvader van Henmeer Bauke. 
Wij hopen dat er nog een mooie huldiging van Marleen 65 kan wor-
den gehouden.   Daarover zullen wij dan nog verslag doen. 
Onze hartelijke gelukwensen zijn nu voor Theo Warmerdam en 
zijn familie;         VAN HARTE GEFELICITEERD !  
 
Wist je dat: 

Het 58 jaar geleden is dat Christina als eerste Blaarkop 
de 100.000 kg grens overschreed en dat zij  

in Nederland de tweede koe ooit was? 

Prijsvraag óde meest vruchtbare koeô 

In het vorige nummer van De Blaarkopper stond op pag. 11 de zeer 
vruchtbare zwartblaar Gonda 39 van Hein en Anja Hoogeveen.  
Deze keer is de eer aan de ruim elfjarige Kea 174 van Arjen en 
Margriet Boer/Knol, op het biologisch bedrijf Ande Niedijk bij Enu-
matil. Arjen stuurde een foto van de achterkant van de registratie-
kaart met daarop 10 jaar inseminaties op rij. Ze had steeds slechts 
één inseminatie nodig om drachtig te worden, en ging in die jaren 
ook nog eens vier maanden binnendoor. En wat ook opvalt, uit die 
inseminaties kwamen maar liefst zes dochters aan de melk; van 
steeds een andere vader; altijd een blaarkopstier. Kea 174 is zelf 
een dochter van Tim van Luxemburg die sterke en laatrijpe doch-
ters gaf. Ze heeft op papier 75%G, maar in de afstamming is één 
ontbrekende blaarkopstier, dus in werkelijkheid heeft ze wat meer 
blaarkopbloed. Haar moeder was een dochter van Hoogland van 
Luxemburg die nogal melkrijke dochters gaf. Ze stamt uit een van 
oorsprong zwartbonte koefamilie. 

Kea 174 als elfjarige in de zomer van 2021; nog een vitale en best ge-
uierde koe, en zeer vruchtbaar. 
 
PRIJSVRAAG:  wie heeft ook een blaarkopkoe (tenminste 75%G) 
die tenminste 10 jaar op rij met één inseminatie drachtig werd, en 
niet meer dan een maand uitliep qua maand van afkalven? De dek-
kingen moeten wel tenminste 6 keer met een blaarkopstier (ten-
minste 87%G) geweest zijn (natuurlijke dekking mag ook, maar dan 
moet dat met duidelijk bewijs aangetoond kunnen worden). 
Stuur een foto van de voor- en de achterkant van de registratie-
kaart naar zfaber@xs4all.nl          Tot uiterlijk 1 augustus 2022. 
Win: de winnaar krijgt 20 rietjes Martin 2 en/of Jochem 2  
 

Flipje 45 is niet meer 

In het septembernummer stond de Matenôs Marco-dochter Flipje 45 
nog vermeld bij de hoge levensproducties, maar dat was ook zo 
ongeveer het moment dat ze werd afgevoerd omdat ze niet meer 
drachtig werd. De 16-jarige roodblaar bleek nog over een goede 
kwaliteit vlees te beschikken en daarmee bracht ze nog een mooi 
bedrag op.  Haar levenstotaal kwam ruim boven 90.000 kg melk! 

Flipje 45 in 2019 als krasse 14-jarige. Ze is één van de meerdere doch-
ters van Matenôs Marco met een hoge levensproductie. 
Bedrijf: fam. Pak-van Donselaar, Barneveld 

   >                                        Bijzondere koeien                                  <      
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De producties in 2019/2020 nader bekeken  
Op aanvraag ontvingen wij van CRV de gemiddelden van de blaar-
koppen en -kruislingen met tenminste 50%G, en de hoogste pro-
ducties per leeftijdsgroep met >87%G.  

Meer blaarkoppen in MPR  
In boekjaar 2016-2017 was het aantal blaarkoppen met tenminste 
87% in de MPR met 853 het hoogste aantal sinds ca. 20 jaar. 
Daarna volgden een paar jaargangen met een afname tot 744 in 
het vorige boekjaar 2019-2020. Voor een deel te verklaren als ge-
volg van de fosfaatwetgeving, en deels omdat een paar bedrijven 
stopten. De huidige aantallen over het afgelopen boekjaar 2020-
2021 laten een zeer verheugende toename zien van het aantal; nu 
865 afgesloten melklijsten. Ten opzichte van vorig jaar is dat een 
stijging van maar liefst 81 stuks en dat is 16,3% ! De verklaring ligt 
bij een bedrijf dat met het melken van blaarkoppen en met MPR is 
gestart, en een instroom van jonge koeien vanuit verdringingskrui-
sing vanuit HF-voorgeslacht. De gemiddelde leeftijd van de blaar-
koppen nam door de instroom van jonge koeien met een maand af. 
De instroom vindt voornamelijk plaats op bedrijven met een exten-
sieve- en/of biologische bedrijfsvoering. Dat heeft zeker tot gevolg 
dat de gemiddelde productie van de blaarkoppen stagneert. 
Vergelijking met andere rassen is daardoor lastig. Vanwege het 
geringe aantal blaarkoppen zijn de bedrijfsinvloeden groot.  
Het aantal blaarkopkruislingen in de MPR neemt de laatste jaren af, 
van 2216 in 2015-2016 tot 1406 in het afgelopen boekjaar (deels 
doordat enkele bedrijven aan niet-gefiatteerde MPR deelnemen). 
Ook hierbij spelen bedrijfsinvloeden dus een belangrijke rol. De 
gemiddelde leeftijd van de kruislingen steeg met een maand. Dat 
betekent dat de instroom bij de jongere generatie wat geringer is. 
 

       Aantal afgesloten lijsten en producties in de periode sept.2020 t/m aug.2021: 

 
 

Opgemerkt kan worden dat er nog een behoorlijk aantal kruislingen 
met 37%G is, omdat een combinatie van een blaarkopstier met 
87%G - zoals bijvoorbeeld De Cock en Peppelen Bas 3 - met een 
HF-koe een nakomeling oplevert die met 37%G te boek staat.  
 
Zwartblaar versus roodblaar 
Het percentage zwartblaren (39,1%) ten opzichte van roodblaren 
(60,9%) is ten opzichte van vorig jaar iets afgenomen. De roodbla-
ren waren gemiddeld maar liefst 4 maanden ouder bij afkalven. De 
productie van de roodblaren is - mede vanwege de hogere leeftijd - 
op 305 dagen 400 kg melk hoger, het vetgehalte is gelijk en het 
eiwitgehalte 0,05% hoger. Hier kan zeker ook sprake zijn van be-
drijfsinvloeden omdat er bedrijven zijn die bij voorkeur zwart- of bij 
voor-keur roodblaren houden. De lactatielengte van de blaarkoppen 
(> 87%G) was met 329 dagen 4 dagen korter dan vorig jaar.  
De tussenkalftijd is 391 dagen; dat is 2 dagen langer dan het voor-
gaande jaar. Bij de kruislingen is de tussenkalftijd met 391 dagen 
dit jaar 3 dagen korter van vorig jaar. De zwartblaren hebben een 6 
dagen kortere tussenkalftijd dan de roodblaren. Dit kunnen ook be-
drijfsinvloeden zijn. De gemiddelde lactatiewaarde is 94, voor de 
kruislingen is het 95. Deze cijfers zijn al jaren stabiel. 
 
Hoogste producties per lactatiegroep 
Uit de 25 hoogste producties per lactatiegroep (blaarkoppen  
met tenminste 87%G) blijkt dat deze totaal 125 koeien (5 lactatie-
groepen x 25 stuks) (=14,5% van het totaal van 865 stuks) een 
gemiddelde lactatiewaarde hadden van 108,6. De oudste groep 
van 5 en meer lactaties had een gemiddelde lactatiewaarde van 
119 !  Dus, hoe ouder, des te hoger de lactatiewaarde. De conclu-
sie zou kunnen zijn dat hieruit de laatrijpheid van de blaarkoppen 
blijkt, maar ook moet meegerekend worden dat de dieren met de 
laagste lactatiewaarden reeds uitgeselecteerd zijn in de eerste 
lactaties, en dat deze groep oudere dieren in het geheel iets groter 
is, en dus de top-25 van iets hoger niveau.  
De gemiddelde tussenkalftijd van deze 125 hoogste producentes 
bedraagt 395,4 dagen. De lactatielengte is 347 dagen.  
 

  >                                      Blaarkoppen in cijfers                             < 
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Drie keer per jaar is er een indexdraai. De meest recente was op 8 
december jl. Hieronder de informatie op óblaarkopniveauô uitgaande 
van de nieuwe cijfers en op basis van praktijkervaringen. 
  
Dezelfde 30 actuele stieren als óbasisô 
De blaarkopstieren worden hier gepubliceerd op óDubbeldoel basisô, 
waarvoor het gemiddelde van het MRIJ-ras de standaard vormt.  
Wij kiezen er steeds voor om de indexen van de blaarkopstieren 
per keer onderling te vergelijken. Dat levert een constanter beeld 
en beter órasôbeeld op. Voor de duidelijkheid vermelden wij dit in elk 
nummer van De Blaarkopper.  
 
Gemiddeld kregen deze 30 stieren er in de tussenliggend periode 
van vier maanden (vanaf augustus) vijf dochters bij; gemiddeld nu 
235 dochters, wat erop neer komt dat het totaal 7078 dochters be-
treft. Het mag duidelijk zijn dat met dit aantal, er heel wat dochters 
uit een HF- of halfbloed-moeder bij zijn. Dit heeft een gunstig effect 
op de inzetbaarheid van meer blaarkopstieren; waar we ook voor 
de raszuivere fokkerij zeker van kunnen profiteren. 
De gemiddelde vererving van deze 30 stieren was deze keer qua 
liters 40 kg hoger en de gehalten precies gelijk. Maar het is niet al-
leen de melkproductie die telt; ook de gebruikseigenschappen zo-
als karakter, levensduur, geboortekenmerken etc., en exterieur. 
Daarvan worden ook gemiddelden berekend, en dat zijn ook zaken 
die deels doorwerken in de NVI (netto-verervings-index). Toch blijft 
dat een vrij theoretisch getal, en daarom besteden wij daar niet veel 
aandacht aan. Wij belichten de verschillende onderdelen per stier.  
Daarbij wordt de melkproductie met %vet en %eiwit en de kgôs vet 
en eiwit (en in geringe mate ook lactose) omgerekend naar óINETô 
(netto-melkgeld-index). Bij elke indexdraai zijn er bij de meeste stie-
ren wat schommelingen; soms zelfs bij óoudeô stieren die al lang 
een betrouwbare index hebben.  
Toch zien we de grootste schommelingen bij de jongste stieren met 
nog niet zoveel dochters, en nog maar heel weinig oudere doch-
ters. Zo had Zeeoogst Govert in augustus een verlies van 56 pun-
ten inet, en kreeg hij er nu weer 30 bij. Grootste stijger was deze 
keer De Cock die er 56 punten bij kreeg, ook Rooie Rinus kreeg 
er 31 punten bij. Deze drie ójongsteô stieren scoren gemiddeld bijna 
200 kg melk boven het rasniveau en +0,21%vet en +0,03%eiwit. 
Een heel mooi resultaat van een goed fokbeleid. 
 
Het gemiddeld aantal dagen levensduur pakte voor deze 30 stieren 
9 dagen gunstiger uit dan in augustus. Zelfs bij de groep van 20 
óoudeô stieren (waarin o.a. Hemko, Henmeer Julius, een heel rijtje 
Italië-stieren zoals Flip, Fokko, Paul, Peter, Johannes en zijn zonen 
Jaap en Yoël staan) was het aantal dagen levensduur 8 dagen 
gunstiger, terwijl ze er in totaal 6, maar gemiddeld geen dochters bij 
kregen. Deze 20 scoren op alle onderdelen behoorlijk lager dan de 
actuele 30 stieren. Wat dat betreft is er in de fokkerij zeker vooruit-
gang geboekt; maar dan betreft het ook al gauw een periode van 
15 jaar en/of nog meer. We zijn immers zoôn vier ¨ vijf jaar verder 
voor we überhaupt van een stier, vanaf de datum van inzet bij KI, 
betrouwbare cijfers hebbené 

Kaatje 59 (100%G), een mooie rastypische melkvaars van Sander 8 uit 
een dochter van Sjoerd(zie pg.10). Het is één van de eerste melkge-
vende dochters van Sander 8. Bedrijf:Pak-v Donselaar, Barneveld 

Toelichting individuele stieren 
Rooie Rinus was zelf qua type en ontwikkeling destijds niet direct 
een stier die opviel, maar hij kwam wel in het vizier van KI Kampen. 
Het lijkt er nu op dat het een heel interessante keuze geweest is 
om Rooie Rinus in te zetten. Wellicht heeft zijn leuke naam toen 
nog net het laatste zetje gegeven J, maar zijn afstamming heeft de 
doorslag gegeven, en die verloochent hij niet. We kunnen gerust 
stellen dat deze zoon van Bertus 12 nagenoeg over de volle breed-
te tot nu toe zijn verwachtingen overtreft. Met nu 44 dochters, waar-
van 20 bezig met de tweede lactatie, is zijn INET met 79% nog niet 
heel betrouwbaar, en dat geldt zeker ook voor de exterieurwaarde-
ring die op nog maar 9 dochters gebaseerd is. Toch wekt sinds de 
start van de eerste eigen index in december 2020 en de opbouw tot 
nu toe, vertrouwen. Hij scoort nu heel mooi met +350 kg melk met 
+0,17 %vet en +0,15%eiwit. Aandachtspunten zijn er wel: zo staat 
óuiergezondheidô op ó90ô nogal onder het gemiddelde (ook bij vader 
Bertus 12 is dat met ó92ô beslist matig). Wellicht heeft dit bij zowel 
Rooie Rinus als bij zijn vader Bertus 12 iets te maken met de hoge 
melksnelheid: Rooie Rinus ó104ô en Bertus 12 ó107ô (hoge melksnel-
heid: meer risico op bacteriële besmetting?). Qua type zijn de doch-
ters van Rooie Rinus wat lichter en minder robuust, en komen iets 
korte uiers voor. Ook hierbij lijkt de vader Bertus 12 van invloed.  
Het mag duidelijk zijn dat er nog meer dochters nodig zijn en meer 
tijd nodig is om een goed beeld van Rooie Rinus te krijgen. Maar, 
selectief is hij al wel zeer goed bruikbaar, mede omdat hij met 
ó8ô(%) een lage verwantschap met de populatie heeft.  
Roodblaar Zeeoogst Govert (V: Jochem 2) werd ingezet bij CRV 
en is al meer gebruikt dan Rooie Rinus, zodoende gaat de opbouw 
van de index sneller. Zijn sperma is inmiddels óopgebruiktô en daar-
om van de CRV-stierenkaart afgevoerd. Hij heeft nu 117 dochters 
in de index en daar komen nog heel wat bij die nu nog in opfok zijn 
en nog geboren worden. Er zijn nu 36 dochters in de tweede lacta-
tie. Zijn index schommelt nog iets qua melk en gehalten. Nu staat 
hij op -50 kg melk met +0,13%vet en -0,05% eiwit. Met de gebruiks-
eigenschappen zit hij behoorlijk rond het rasgemiddelde, maar met 
karakter ó93ô zit hij 4 punten onder het gemiddelde. De 28 gekeurde 
dochters zijn gemiddeld wat lichter qua bouw (wat ook geldt voor 
de dochters van zijn vader Jochem 2). De dochters zijn vlot goed 
geuierd. Qua laatrijpheid steeg Govert deze keer twee punten. 
Zwartblaar De Cock (V: Leo 4) werd bij CRV tegelijk met Govert 
ingezet. Van hem zijn nu 122 dochters in de index, waarvan 60 in 
de tweede lactatie. De Cock scoort een heel mooie productie met 
+280 kg melk met +0,33%vet en -0,01%eiwit. Ook hij staat met de 
gebruikseigenschappen behoorlijk rond het rasgemiddelde, met 
een aandachtspunt voor karakter ó95ô. Van hem zijn inmiddels 56 
dochters gekeurd (het dubbele aantal t.o.v. Govert; kennelijk is hij 
wat op andere bedrijven gebruikt, met meer deelname aan Bedrijfs-
inspectie). Qua exterieur doet De Cock het heel mooi qua type en 
vooral ook met prima uiers waarvoor hij ó100ô scoort. Vooral het 
mooie rastype krijgt hij van vader Leo 4, terwijl De Cock voor de 
gehalten veel beter scoort dan zijn vader. Ook heel mooi is de uier-
gezondheid ó101ô. Zijn 75%G- moeder was een beste koe met 
zeker ook een heel mooi type en beste uier en productie. Dat gold 
vooral ook voor zijn volle zus.  
Het sperma van De Cock is ook opgebruikt bij CRV, en staat niet 
meer op de stierenkaart van CRV. 
 
Van De Cock is inmiddels de roodblaar zoon Laarhoever Joris in 
opstart bij CRV (zie pag. 11), en Ande Niedijk Knot heeft inmiddels 
zijn vader Govert opgevolgd bij CRV (hij is al beschikbaar). 
 
Sander 8 en Nieuw Bromo Zorro komen eraané 
Een heel rijtje ójongeô stieren heeft inmiddels dochters aan de melk 
maar nu nog net te weinig voor een index. Zorro is het verst gevor-
derd met 23 dochters waarvan inmiddels 9 zijn gekeurd op exte-
rieur. Deze zoon van Martin 2 lijkt keurige laatrijpe dochters te ver-
erven. Sander 8 heeft nu 18 dochters waarvan nog maar één met 
een keuringsrapport. In april bij de volgende draai zijn het er meer. 
Dat geldt ook voor Franciscus, Matts en Obelix. 
 
Wist je dat: 

Er maar liefst vijf biologische stieren beschikbaar zijn? 
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Peppelen Bas 3 en Peppelen Sunny 4 
Waar Rooie Rinus, Govert en De Cock geboren werden uit een 
combinatie als keuze van de fokkers, niet direct erop gericht om 
een potentiële fokstier uit te fokken, was dat bij Bas 3 en Sunny 4 
wel het geval. Bas 3 en Sunny 4 hebben een Genenbank-stier als 
vader. Dat wil niet zeggen dat het specifiek óoudô bloed is, maar wel 
bloed waarmee de bloedspreiding in de blaarkopfokkerij iets ver-
breed kan worden. Het betreft bij Bas 3 en Sunny 4, die vrijwel te-
gelijk geboren werden en tegelijk werden in gezet bij CRV, twee 
heel verschillende keuzes bij twee heel verschillende Appie-doch-
ters in de stal van Petra Schaars bij Doesburg. De resultaten van 
beide stieren zijn dan ook heel verschillend. Daarmee is de breedte 
in de blaarkopfokkerij ook wel toegenomen.  
Van roodblaar Bas 3 kan gerust gesteld worden dat hij voor een 
blaarkopstier extreem melkrijk fokt. Toch mooi dat deze verrassing 
eruit gekomen is; hoewel iets minder extreem tot bredere inzetmo-
gelijkheden zou hebben geleid. De +1495 kg melk op rasniveau 
gaat namelijk gepaard met -0,50%vet en -0,21%eiwit. Dat in de 
berekening van de óinetô de liters nog altijd heel zwaar worden inge-
wogen blijkt wel uit het feit dat Bas 3 qua inet de hoogstscorende 
blaarkopstier is. Er zijn nu 109 dochters in de index, waarvan 57 in 
de tweede en 16 in de derde lactatie. 
Het valt zeker te betwijfelen of die inweging van liters niet een keer 
herzien moet worden, immerséeen koe die veel liters geeft is vaak 
ook kwetsbaarder en minder duurzaam dan een koe met minder 
liters en hogere gehalten.    En, misschien wat simpel gesteld, maar 
is het in feite niet zo dat een koe ópoeptô per liter melk? (en daarom 
(zeer) melkrijke koeien anders ingewogen zouden moeten worden 
in de regelgeving?).  Bas 3(87%G) en Sunny 4(94%G) hebben een 
fractie HF-bloed, en bij Bas 3 zit een 100-tonner uit een HF-vader 
in het voorgeslacht. Dat is blijkbaar samengesmolten met de melk-
rijke genen van Marnix 7, de vader van Bertus 7 die de vader van 
Bas 3 is. In het voorgeslacht van Bertus 7 - de Betjes - in stal 
Zuidveld, zijn het steeds zeer productieve koeien. 

Willy 68 is een fraaie dochter van Peppelen Bas 3 uit een HF-koe. Ze 
heeft een mooi blaarkoptype, maar slechts 37%G omdat Bas 3 87%G 
heeft. Bedrijf: De Drie Wedden (Slob en Lakerveld), Noordeloos 
 
Zwartblaar Sunny 4 laat een heel ander verervingsbeeld zien. 
De vader van Sunny 4 was ene Simon, een zoon van Gidion 2 (die 
ook de vader is van Jochem 2) uit een zeer rastypische dochter van 
Itali±ôs Paul. Simon werd destijds op de Warmonderhof gefokt door 
Jan Wieringa. De keuze van Simon op de zeer fraaie en zeer pro-
ductieve Sonja 46 werd twee keer gemaakt. De eerste keer was het 
een roodblaar vaarskalf en het jaar later werd het het melktypische 
zwartblaar stierkalf Sunny 4. Een KI-carrière lag bij voorbaat vast. 
De volle zus was niet direct succesvol, maar Sunny 4 des te meer. 
Het aanzien van Sunny 4 stijgt in de loop der tijd.  
Er zijn nu 122 dochters van Sunny 4 in de index, waarvan 73 in de 
tweede en 33 in de derde lactatie. Hij scoort nu +153 kg melk met 
-0,12%vet en -0,02%eiwit. Maar het meest valt hij op met de mooie 
exterieurvererving, en daarbij in het bijzonder de beste uierscore 
van ó102ô (8 punten boven het rasgemiddelde) en de prima benen 
met een score van ó105ô. Hier laat de Appie-invloed zich gelden. 
De dochters van Sunny 4 zijn goed ontwikkeld en melktypisch. 
Daarbij heeft hij heel mooie gebruikseigenschappen. Dat maakt dat 

hij een mooie score heeft voor levensduur en de dochters van 
Sunny 4 langer aangehouden worden door de melkveehouders. 

Ande Niedijk Lize 158 (87%G) is één van de nu 23 melkgevende doch-
ters van Nw Bromo Zorro.Bedrijf: Ande Niedijk, Boer-Knol te Enumatil.  
 
Jari 2 en De Graslanden Markiem 
Ook de roodblaren Jari 2 en De Graslanden Markiem zijn nog rela-
tief nieuw, en met een index in opbouw. Ook deze twee stieren ver-
schillen onderling nogal. Beiden stegen deze keer iets in de index. 
Ze kregen er allebei deze keer vier dochters bij. 
Jari 2 (V: Marnix 12) geeft fraaie en sterke melkkoeien met mooie 
producties en goede gebruikseigenschappen. Deze stier van KI De 
Toekomst heeft nu 64 dochters in de index, waarvan 41 in de twee-
de, 21 in de derde en 5 in de vierde lactatie. Hij staat nu op +546 
kg melk met -0,16%vet en -0,11%eiwit. Daarbij scoort hij met 102 
heel mooi voor persistentie. De dochters zijn prima ontwikkeld, 
prima geuierd en met een heel mooie bespiering. Hij stijgt ook in 
levensduur. 
Markiem (V: Markant) van KI Samen is een gehaltenvererver met 
wat minder liters. Van zijn 58 dochters in de index zijn nu 34 twee-
de, 14 derde en 4 vierde kalfs. Zij zorgen voor -274 kg melk met 
+0,25%vet en +0,11%eiwit. De 13 gekeurde dochters laten nog 
niet een eenduidig beeld zien; benen en bespiering zijn goed, de 
uiers wat wisselend. Persistentie ó94ô laat nog te wensen over. 
 
Verwantschap 
Wat betekent verwantschap in het kader van de stierenkeus? 
Kennis hebben van verwantschap is van belang om (teveel) inteelt 
te voorkomen. Spreken we over een verwantschap van ó10ô(%) dan 
betekent dit dat de stier op basis van vijf geslachten voor 10% ver-
want is aan de raspopulatie. Alleen stieren met tenminste 87%G 
krijgen een berekend getal/percentage voor verwantschap. 
Bij de inzet van KI-stieren wordt gestreefd naar een niet te hoge 
verwantschap. In de HF-fokkerij hebben meerdere stieren ó16ô en 
dat is veel te hoog.De blaarkopstier met de hoogste verwantschap 
is nu nog Itali±ôs Jaap met ó15ô (met dubbel Itali±ôs Frits in het voor-
geslacht), maar hij is niet meer in gebruik. Dat geldt ook voor zijn 
zoon Bertus 13 die ó14ô heeft.  
Van de stieren die nu nog te gebruiken zijn hebben Leo 4 en Ri-
vierduin Rex 1 met ó14ô een hoge verwantschap. Dit is gerelateerd 
aan resp. vader en moedersvader Mix. Fedor heeft als zoon van 
Bertus 13 een verwantschap van ó13ô. 
Er valt wat te kiezen in de blaarkopfokkerij, maar kies bewust. 
Voorkom inteelt: gebruik een stier niet op een dochter van zijn 
vader !  (zie de tips per stier bij Stiereninformatie op blaarkopnet). 
 
Wist je dat: 
de 22 stieren met bekende vererving op onderstaande Stierenkaart, 

een gemiddelde verwantschap met de populatie hebben  
van 10,18%  

en dat de jongste lichting van 13 stieren daar met 9,15%  
flink onder zit, en dat dit heel positief is voor de fokkerij?!!! 

 
Wist je dat: 

Zelfs de HF-fokkerij gebruikt maakt van de Genenbank? 
Omdat de verwantschap in de HF-fokkerij vaak te hoog is. 

                                           Stiereninformatie                                       


